
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

Hierbij ontvangt u ons antwoord op de schriftelijke vragen ex art. 36 RvO van 

W. Pechler van de Partij voor de Dieren over schildpadden in Groningen. 

De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

1. Erkent het college dat Lettersierschildpadden en andere waterschildpadden 

een bedreiging vormen voor de biodiversiteit in Groningen die met het oog op 

klimaatverandering in de toekomst alleen maar zal toenemen? 

 

Ja, wij zij het met u eens. In Nederland kunnen schildpadden zich gelukkig nog niet 

succesvol voortplanten; het is hier te koud. Met het stijgen van de temperatuur kan 

uiteindelijk de situatie ontstaan dat waterschildpadden zich wel voortplanten en dus in 

aantal toenemen. Overigens leidt een warmer klimaat in eerste instantie enkel tot 

mannelijke nakomelingen. Geslachtsbepaling bij schildpadden is afhankelijk van de 

temperatuur van de eieren. Bij lagere temperaturen ontwikkelen zich mannetjes, pas 

bij hogere temperaturen vrouwtjes. 

 

2. De IUCN noemt eventuele maatregelen om verspreiding tegen te gaan. 

Ondanks dat deze maatregelen niet focussen op het welzijn van de schildpad 

worden er wel tips gegeven, zoals verplaatsing naar een gecontroleerde 

(omheinde) omgeving en het inzetten van voorlichtingscampagnes. Welke 

maatregelen is het college bereid te nemen om zowel het welzijn van de 

schildpadden te garanderen als onze inheemse aquatische biodiversiteit te 

beschermen? 

 

De koude periode duurt in ons klimaat te lang, waardoor de schildpadden te lang in 

winterrust zijn. Dit kan schadelijk zijn voor het functioneren van de organen en 

schildpadden kunnen te veel afvallen. Tot nog toe volgen we de lijn van de  

Dierenbescherming, die alleen uitrijdt voor zieke, gewonde en dode dieren.  

Onderwerp  

Beantwoording vragen ex art. 36 RvO van de Partij voor de Dieren over 

schildpadden in Groningen 

 

 

 

 
  

 

 De leden van de raad van de gemeente Groningen 

te 

GRONINGEN 

Telefoon  14 050 Bijlage(n)       1 Ons kenmerk  70848-2024    

Datum  20-03-2024      Uw brief van        Uw kenmerk        

        

Estdal1g
Notitie
83884-2024



Volgvel 1 

 

 

 

Een opgehaalde schildpad leeft vervolgens de rest van zijn leven in een 

opvangcentrum. Waterschildpadden kunnen in gevangenschap tot wel 50 jaar oud 

worden. Ten aanzien van het welzijn van schildpadden is het de vraag wat het beste is. 

We zijn in gesprek met de Dierenbescherming over de mogelijkheden voor opvang 

van schildpadden. 

 

3. Op dit moment heeft de Dierenbescherming, de gecontracteerde partner van de 

gemeente, geen adequate opvang voor zieke of gewonde waterschildpadden. Is 

het college bereid om met de Dierenbescherming in gesprek te gaan om de 

opvang en zorg voor deze dieren te waarborgen? 

 

Wij zijn al in gesprek met de Dierenbescherming. De opvang van schildpadden is 

echter een groot landelijk probleem. De opvangcentra zijn vol of kunnen niet de 

gewenste opvang bieden voor schildpadden. 

 

4. Is het college bereid om op basis van de aangedragen wetenschappelijke 

onderzoeken die de hongerdood van waterschildpadden in Nederland aantonen 

bij de Dierenbescherming aan te dringen het stroomschema voor uitrijden te 

herzien, waarbij waterschildpadden ook worden opgehaald als ze niet direct 

zichtbaar ziek of gewond zijn? 

 

Ja, zie ook vraag 2 en 3. Zolang er geen opvangplekken beschikbaar zijn, is het 

ophalen van extra schildpadden niet zinvol.  

 

5. Hoe gaat het college zich voorbereiden op 2040-2050 wanneer door 

klimaatverandering waterschildpadden zich hier zullen kunnen voortplanten en 

de dreiging voor de biodiversiteit aanzienlijk toeneemt? 

 

De grootste winst zit in het voorkomen dat schildpadden worden uitgezet. Wij kunnen 

daaraan bijdragen door het informeren van inwoners over de aanschaf van huisdieren. 

We doen dit via de gangbare media en het kan worden aangevuld met een filmpje.  

 

6. In de Nota Dieren uit 2021 wordt op pagina 16 de volgende ambitie 

uitgesproken: Onze ambitie is om in de toekomst in te zetten op voorlichting 

over de aanschaf en verzorging van dieren. En daarmee ook om het dumpen 

van dieren te voorkomen. Ook wil de gemeente de mogelijkheden verkennen 

om dierenwinkels te stimuleren om het keurmerk “dierbaar” te hanteren. Is het 

college bereid om deze ambitie waar te maken door in te zetten op de 

voorlichting over schildpadden: met als doel om bewustwording te creëren, 

mensen te ontmoedigen om schildpadden aan te schaffen en ze te wijzen op het 

verbod om schildpadden te dumpen in de Nederlandse natuur? 

 

Sinds 2016 staan de populaire roodwangschildpad en haar ondersoorten (de 

geelbuikschildpad en geelwangschildpad) op de Europese Unielijst. Een soort die op 

de Unielijst staat mag onder andere niet meer worden verhandeld en gehouden in EU-

lidstaten. Dit helpt om het aantal gehouden schildpadden te doen afnemen. Er zijn 

echter nog wel andere schildpadsoorten die gehouden mogen worden.  

 



Volgvel 2 

 

 

 

Zoals in de ambitie al verwoord, willen we inzetten op voorlichting over huisdieren.  

We zijn niet in de positie dat we dierenwinkels iets op kunnen leggen ten aanzien van 

dierenwelzijn. Wel kunnen we het gesprek aangaan.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


